










细胞核

质膜

黑素体

黑色素

DNA 损伤

蛋白生物合成

酪氨酸酶

DNA 转录

酪氨酸

++
黑皮质素受体

α-α-黑素细胞
刺激素 (a-MSH)

腺苷酸环化酶

cAMP

UV
角化细胞











Two

One Three

Four 



One

Two

Three

Four



机制 活性成分示例 注释

UV 吸收剂 防晒剂 不直接影响色素沉着，仅仅阻断紫
外线

自由基淬灭剂 抗氧化剂 美白功效较弱 (间接作用机制) 

酪氨酸酶合成抑制剂 葡萄糖胺, 半乳糖胺, 甘露糖胺等 对酪氨酸酶无特异性并具有强烈的
细胞毒性

酪氨酸酶抑制剂 对苯二酚, 维生素C衍生物, 曲酸, 熊果苷, 谷胱甘
肽, 桑树提取物, 甘草提取物

稳定, 有效性和安全性有待确认

阻断黑色素生物合成过程中的中间物 曲酸 作用机制并未完全的了解

对黑色素细胞具有细胞毒性 氢醌 高皮肤毒性

减少已经形成的黑色素 维生素E, 维生素C 衍生物 机制不明

内皮素抑制剂 洋甘菊提取物 研究中





肤色改变不同应根据不同问题选择不同方法

医学手段 日常护理





Solution for 

抗炎

367692 SymRelief®
100

143535 SymCalmin ®

消除疼痛灼烧感

399944 
SymSitive®1609

减轻红斑
367692 SymRelief®

100
143535 SymCalmin®

消除疤痕
151719 SymGlucan®

修复皮肤屏障
445662

SymRepair® 100

抗炎
367692 SymRelief®

100
143535 SymCalmin®

防晒
Neo Heliopan®

美白
151719

SymWhite® 377

前处理

消除刺激

术后护理

淡化疤痕，修复肌肤损伤

日常防护

Daily BB













基础美白

强化美白

应急美白















SYMRISE,
ALWAYS 
INSPIRING 
MORE…

DISCLAIMER
“Symrise makes no warranties, either express or implied, as to the accuracy or completeness of the 
information set forth herein. Symrise expressly disclaims any implied warranty of merchantability and
fitness for a particular purpose. Prospective users are requested to determine for themselves the 
suitability of Symrise materials and suggestions for any use prior to their utilization. Any necessary 
approvals from regulatory authorities for finished products must be obtained by the prospective user. 
Suggestions for applications involving our products or the reference to, or incorporation of, 
descriptive materials from patents and the citation of specific patents in this document may not be 
understood as recommendation for the use of Symrise products in violation of any patent or as a 
permission or licence to use any patent of Symrise or a third party.”


